
               Gostynin, 19 lutego 2014r. 
       
      
       Pan/i 
 
       ..................................................... 
 
 
 Zapraszam na XLI Sesję Rady Gminy Gostynin, która odbędzie się w dniu  

27 lutego 2014r. o godz. 9.30 w sali posiedzeń Urzędu Gminy Gostynin.  
 
 
Porządek obrad; 

1. Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad, 

 - wnioski do porządku obrad. 

2. Interpelacje i zapytania radnych. 

3. Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady 

Gminy Gostynin. 

4. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Gostynin. 

5. Przyjęcie sprawozdania z realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy 

zastępczej za rok 2013 oraz wykaz potrzeb związanych z realizacją zadań w Gminie 

Gostynin. 

6. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2014 rok 

7. Podjęcie uchwały w sprawie: przedłużenia czasu obowiązywania taryfy na zbiorowe 

zaopatrzenie w wodę. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie: przedłużenia czasu obowiązywania taryfy na zbiorowe 

odprowadzanie ścieków. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla części wsi Nagodów, gmina Gostynin. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie: ogólnego i bezpłatnego udostępnienia planowanego do 

realizacji boiska sportowego na działce o nr ewid. 18/3 w miejscowości Lucień Gmina 

Gostynin. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Gostynin do 

współpracy w ramach projektu pn. „Współpraca w ramach Obszaru Funkcjonalnego 

Aglomeracji Płockiej kluczem do zintegrowanego rozwoju subregionu”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie: przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz 

zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gostynin w 2014 roku”. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie: wyrażenia/niewyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu 

sołeckiego w 2015 roku. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie: wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze. 



15. Podjęcie uchwały w sprawie: ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie 

dożywiania „Pomoc gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 

16. Podjęcie uchwały w sprawie: określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu 

przez Gminę Gostynin. 

17. Podjęcie oświadczenia w sprawie: poparcia stanowiska Lokalnych Grup Działania z 

województwa mazowieckiego z dnia 30 sierpnia 2013r. 

18.  Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji. 

19.  Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 

20.  Przyjęcie protokołów, z poprzednich sesji. 

21.  Sprawy różne i wolne wnioski. 

22.  Zakończenie obrad Sesji.  

 
 
       Przewodniczący Rady Gminy   
               Tomasz Bronisław Lewandowski 
 
 
 
 
Na podstawie art.25, ust.1, pkt 3 ustawy z 08.03.1990r. o samorządzie gminnym (tj. Dz. U. Nr 142 z 2001r. poz.1591, z późn. zmianami) 
radnemu przysługuje zwolnienie z pracy zawodowej w celu umożliwienia mu brania udziału w pracach organów gmin. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



Protokół 
z obrad XLI Sesji Rady Gminy Gostynin, 

z dnia 27 lutego 2014 r. 
 
 
 
 
Stan Rady Gminy        - 15 radnych 
Obecnych                    -  14 radnych  
Lista obecności radnych w załączeniu. 
Zaproszeni i goście w/g listy obecności. 
 
 
W sesji udział wzięli: 
1. Wójt Gminy – Edmund Zieliński 
2. Sekretarz Gminy – Marzena Bulińska 
3. Skarbnik Gminy – Partycja Rosa 
4. Kierownik SO - Krzysztof Czerwiński 
5. Prawnik - Konrad Wypych 
6. Prezes ZK – Paweł Czarnecki 
7. Kierownik RG – Eliza Starczewska 
8. Kierownik RRiG – Bożena Durma 
9. Kierownik GOPS – Magdalena Dołęga 
10. Inspektor Ośw. - Andrzej Robacki 
 
 
Do punktu 1-go. 
Otwarcie Sesji i stwierdzenie prawomocności obrad.  
Otwarcia sesji o godz. 9.30 dokonał Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław 
Lewandowski. Powitał Radnych, Wójta Gminy, Sekretarza Gminy, Skarbnika Gminy, Prezesa ZK, 
Kierowników Referatów Urzędu Gminy, przedstawicieli poszczególnych referatów, Prawnika, 
Sołtysów oraz media i wszystkich obecnych.  
Na podstawie listy obecności stwierdził prawomocność i rozpoczął obrady. 
 
Radni porządek przyjęli 12 głosami za. 
 
Do punktu 2-go.  
Interpelacje i zapytania radnych.  
(Radna Marzena Staniszewska i Radny Marek Balcerzak doszli na salę posiedzenia). 

Radna Ewa Michalska zgłosiła 5 interpelacji: 
1. Wiata przystankowa w miejscowości Zieleniec, tam jest po wichurze do remontu. 
2. Naprawa dróg w miejscowości Zieleniec, P. Kurek prosiła o naprawę, tam jest teraz wzmożony 
ruch w związku z budową, także prosiła o naprawę. 
3. P. Sołtys z Bab Dolnych prosi o dalszy remont drogi w Rybnym. 
4. Chciałabym również zgłosić drogę powiatową z Solca w kierunku Rębowa, tam są duże wyrwy, 
myślę, że to powiat będzie naprawiał, ale są duże wyrwy i trzeba to jak najszybciej zrobić, dlatego, 
że to się całkowicie może popsuć. 
5. I ponawiam moją prośbę tutaj, od poniedziałku rusza, już po feriach autobus, w Babach Dolnych 
droga powiatowa za panem Jasińskim, naprawdę prosiłabym o monit, bo tam nie przejedzie 
autobus.  
 
 



Radny Stanisław Wasiński zgłosił 5 interpelacji: 
1. W sołeckie Kozice P. Sołtys zgłasza drogę na Polesie. 
2. Oczyszczenie rowów przy drodze powiatowej Kozice w kierunku Solca. 
3. Obcięcie gałęzi przy drodze w Polesiu. 
4. Jak również obcięcie gałęzi, które zasłaniają oświetlenie przy drodze wojewódzkiej w Kozicach. 
5. Tak samo na terenie sołectwa Ruszków poprawa dróg, bo są w kiepskim stanie. Po prostu 
wszystkie trzeba robić. 
 
Radny Piotr Piotrowski zgłosił 4 interpelacje: 
1. Odnośnie budowy kolejnych czterech wiatraków, myślę, że tu raczej zrobimy wszelkie kroki, 
żeby to było niemożliwe, bo są dwa, teraz prawdopodobnie są planowane cztery, czyli razem sześć 
wiatraków w centrum wioski, to mi się wydaje, że łamie wszelkie przepisy. 
2. Kolejna sprawa, składowisko azbestu i chciałbym tutaj, żeby Pan Wójt przybliżył nam 
mechanizmy działania, jak będzie ta sprawa rozstrzygnięta. 
3. Chciałbym ponowić budowę wiaty przystankowej, o której już kiedyś wspominałem, w Hucie 
Nowej. 
4. Oczyszczalnie przydomowe ścieków, które były montowane, za poprzednią Radę, za 
poprzedników naszych i za poprzedniego Wójta, to były wielkie niewypały, które się psuły i one nie 
działają do dnia dzisiejszego. Część osób, które zgłosił do gwarancji, nie uznawali gwarancji, jak 
się popsuła ta oczyszczalnia. Wymieniali części, mieszkańcy sami, jakieś tam, które są bardzo 
drogie i tak one nie chodzą. Czy to jest temat zakończony, czy mamy jeszcze wpływ jakiś na te 
oczyszczalnie przydomowe. 
Kierownik RG Eliza Starczewska: kiedy były one budowane? 
Radna Ewa Michalska: w 1999r. 
Kierownik RG Eliza Starczewska: to są te stare? 
Radny Piotr Piotrowski: tak, to są te stare. 
 
Radny Marek Balcerzak zgłosił 3 interpelacje:  
1. Panie Wójcie, ja też chciałbym się dołączyć do próśb kolegów odnośnie dróg. Drogi są w bardzo 
złym stanie, są koleiny, teraz to już wyschło, ale potrzeba byłoby te koleiny czymś uzupełnić. Ja 
mam takie pytanie, czy Pan Wójt przewiduje uzupełniane materiałem, czy tylko równanie. W 
najgorszym stanie jest droga w Zaborowie Nowym, to jest droga w stronę Niecek, ale tak naprawdę 
najgorszy odcinek to jest przez wieś, już od Pana Szkopińskiego, w kierunku tam końcówki, Pana 
Stasiaka. 
2. W Zaborowie Starym cały czas jest problem z tej góry z tego zjazdu, tam jest glina, tam co roku 
droga jest niemalże nieprzejezdna przy większych opadach. Teraz są już tam wyrwy. 
3. No i w Belnie, ale w Belnie są środki więc, mam nadzieję, że tam będzie zrobiona ta droga 
dokładnie w tym roku. 
 
Sołtys sołectwa Sierakówek – Kleniew Bogumiła Baraniak zgłosiła 3 interpelacje, w imieniu 
nieobecnego Radnego Ryszarda Kowalczyka: 
1. Prośba o równanie dróg. 
2. Tutaj koło Państwa Jabłońskich to jest przy szkole i Paliszewskich, tam bym prosiła, żeby po 
prostu coś, pospółkę, czy jakiś gruz tam nasypać, ze względu na to, że tam ze szkoły zatrzymują się 
samochody, które przywożą dzieci i wywożą nimi po prostu to, co oni, kiedyś tam sobie przywieźli. 
Także tutaj bym bardzo prosiła, żeby polepszyć tę drogę. 
3. Czy będą sprzątane przystanki? 
 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, 
jeżeli chodzi o drogi gminne, to jak corocznie, pewnie każdy z nas ma, jakieś tam drogi, które są w 
złym stanie. No myślę, że za chwilkę będzie wiosna i Pan Wójt z Zakładem Komunalnym znowu 
opracują jakąś tam kolejność i będą te drogi naprawiane w miarę możliwości. 



Radna Ewa Michalska: to już jest odpowiedź na interpelacje, Panie Przewodniczący?  
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: nie, nie, ja tylko po 
prostu chciałem.. 
Radna Ewa Michalska: bo myślała, przecież tutaj każdy zgłasza jakieś konkretne, nie to, że 
wszystkie. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: ale ja nie zabraniam 
nikomu zgłaszania interpelacji. 
Wójt: będą odpowiedzi na interpelacje. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: oczywiście, że tak, Pan 
Wójt otrzymał pytania.  Tylko tak chciałem to po prostu skomentować, że drogi gminne na wiosnę 
są w znaczącej części trudno przejezdnymi. 
 
Do punktu 3-go. 
Sprawozdanie Wójta z działalności za okres międzysesyjny i z realizacji uchwał Rady Gminy 
Gostynin przedstawił Pan Wójt Edmund Zieliński. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.  
Radny Szymon Szczypawka: czytał, Pan Wójt, że sporządzono opinię dla TVN, może Pan 
rozszerzyć, czego dotyczyła ta opinia? 
Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: osoby korzystające z pomocy społecznej często zwracają się 
też do fundacji w celu pozyskania środków np. na rehabilitację dzieci i w tym celu potrzebna jest 
im opinia. Inne fundacje też żądają opinii. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: to fundacja TVN, a nie 
telewizja. 
Radny Szymon Szczypawka: fundacja, no właśnie. 
 
Do punktu 4-go. 
Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 
stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez Gminę Gostynin. 
Radny Szymon Szczypawka: Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem, szczegółowo 
przeanalizowała wydatki na poszczególnych stopniach awansu zawodowego i oczywiście przyjęła 
zgodnie z kompetencjami do wiadomości. 
Wójt: zgodnie z art. 30a Karty Nauczyciela jesteśmy zobowiązani do przeprowadzenia analizy 
poniesionych wydatków na wynagrodzenia nauczycieli w poszczególnych stopniach awansu 
zawodowego w odniesieniu do średnich wynagrodzeń, o których mowa w art. 30 ust. 3 Karty 
Nauczyciela. Jeżeli wynagrodzenia wypłacone nauczycielom w danym roku były niższe, niż 
wynagrodzenia średnie gwarantowane w art. 30 ust. 3 Karty Nauczyciela jesteśmy zobowiązani 
wypłacić różnicę kwoty niedopłaty wynagrodzenia w podziale na stopnie awansu zawodowego.   
28 stycznia 2014 roku wypłaciliśmy różnicę, w podziale na stopnie awansu zawodowego 
jednorazowy dodatek uzupełniający, w sumę w wysokości 164.276,38 zł. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 
Radni sprawozdanie przyjęli do wiadomości. 
 
Do punktu 5-go. 
Przyjęcie sprawozdania z realizacji ustawy o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej za rok 
2013 oraz wykaz potrzeb związanych z realizacją zadań w Gminie Gostynin. 
Radny Szymon Szczypawka: Komisja zapoznała się ze sprawozdaniem, wysłuchała tego 
sprawozdania i też oczywiście przyjęła, w takiej formie, w jakiej zostało przekazane, szczegółowo 
analizując poszczególne jego składniki. 
Kierownik GOPS Magdalena Dołęga przedstawiła sprawozdanie, które stanowi załącznik do 
protokołu. 
Radni sprawozdanie przyjęli do wiadomości. 
 



Do punktu 6-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
zmieniającej uchwałę Budżetową Gminy Gostynin na 2014 rok. 
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa omówiła projekt uchwały. Odczytała uzasadnienie do projektu 
uchwały. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 316/XLI/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 7-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: przedłużenia czasu obowiązywania taryfy na zbiorowe zaopatrzenie w wodę. 
Wójt: zgodnie z obietnicą, którą daliśmy z Panem Prezesem w marcu 2013 roku, zwracaliśmy się 
do Państwa o to, że te stawki wówczas zostały podniesione, obiecaliśmy, że postaramy się utrzymać 
w takiej samej wysokości do końca roku 2014. Kalkulacja przedstawiona przez Pana Prezesa 
pozwala nam na podtrzymanie tych stawek w tej samej wysokości, a zobaczymy, co będzie w 
listopadzie w grudniu 2014, jaka będzie kalkulacja kosztów utrzymania stacji uzdatniania wody i 
całej sieci wodociągowej, tak samo i również kanalizacji. Stawkę za ścieki tak samo proponujemy 
utrzymać w tej samej wysokości i dopłatę do ścieków w tej samej wysokości, jaka obowiązywała do 
końca marca. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały u wag nie wnieśli. 
Uchwała nr 317/XLI/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 8-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: przedłużenia czasu obowiązywania taryfy na zbiorowe odprowadzanie ścieków. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 318/XLI/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 9-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla 
części wsi Nagodów, gmina Gostynin. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 319/XLI/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 10-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
intencyjnej w sprawie: ogólnego i bezpłatnego udostępnienia planowanego do realizacji boiska 
sportowego na działce o nr ewid. 18/3 w miejscowości Lucień Gmina Gostynin. 
Wójt: chciałbym przedstawić lokalizację tego boiska, to jest przy trasie na Miałkówek między 
dawną szkołą a stacją uzdatniania wody, ta przestrzeń. Tam w tej chwili, wiadomo, to jest 
zadrzewione, zakrzaczone, mamy zgodę konserwatora na realizacje takiego zadania w tym miejscu, 
bo cała ta działka wchodzi w skład zespołu Pałacowo-Parkowego, więc wymagana jest tutaj zgoda 
konserwatora zabytków. Wcześniej nie występowaliśmy, ponieważ wiecie Państwo, że boisko takie, 
jest zlokalizowane w obrębie Parku, wewnątrz tego Parku, ono w tej chwili na potrzeby Klubu 
Błyskawica jest za małe, bo ono jest za wąskie. Klub Błyskawica awansował o szczebel wyżej w 
ubiegłym roku w rozgrywkach, praktycznie na tym boisku już by nie mógł podejmować rywali i 
rozgrywać meczy, gdyż boisko jest za wąskie. Nie było zgody konserwatora na usunięcie 
ewentualnie drzew na poszerzenie tego boiska w tym istniejącym miejscu. W związku z tym 
podjęliśmy działania, żeby zlokalizować to boisko w innej przestrzeni. I na lokalizację tego boiska 
we wskazanym przeze mnie miejscu zgoda konserwatora jest. Projekt techniczny jest opracowany. 
Czekamy na pozwolenie na budowę, są pewne trudności, ale które myślę, że uda nam się w tym 



tygodniu spokojnie pokonać i wszystko śmiało realizować. 
Radny Leszek Woźniak: kto robił projekt na to boisko, dokumentacje i za ile? 
Kierownik RG Eliza Starczewska: projekt robił firma GOMAX Marcin Goliszek z Gostynina, a 
kwota, nie powiem dokładnie, ale około 12tys. zł. 
Radny Leszek Woźniak: Goliszek robi ten projekt? 
Kierownik RG Eliza Starczewska: tak. 
Radny Leszek Woźniak: a przetarg był, czy tak dostał? 
Kierownik RG Eliza Starczewska: przetargu nie było. 
Radny Leszek Woźniak: bez przetargu dostał? 
Wójt: było zapytanie ofertowe.  
Radny Leszek Woźniak: ja widzę, że wszystkie dokumentacje robi Goliszek bez przetargu, tak 
chyba nie powinno być. 
Wójt: Kwota nie podlega postępowania przetargowego, bo to jet poniżej 14tys. euro w tej chwili 
mamy już 30tys. euro, ale zapytania ofertowe są robione. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: zgodnie z przepisami. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 320/XLI/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 11-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: wyrażenia zgody na przystąpienie Gminy Gostynin do współpracy w ramach projektu 
pn. „Współpraca w ramach Obszaru Funkcjonalnego Aglomeracji Płockiej kluczem do 
zintegrowanego rozwoju subregionu”. 
Wójt: przystępujemy do tej współpracy w ramach ZGRP, gdzie ZGRP będzie Liderem tego 
projektu. Z treści uchwały widzicie Państwo, że to jest stary okres finansowania, ze starego okresu 
finansowania, na pomoc techniczną. W ramach tego Partnerstwa będą zdiagnozowane potrzeby, 
które możemy wspólnie realizować. Oczywiście co da się wspólnie w ramach tego całego projektu 
realizować, wyłonione zostaną obszary, w których możemy do tego przystąpić, będzie to polegało w 
tym pierwszym etapie na pomocy technicznej, czyli na przygotowaniu projektu. Te środki są na ten 
cel przeznaczone, a realizacja byłaby w przyszłych latach. Wiemy, że w nowym programowaniu 
partnerstwa, oceniane, będą preferowane, będą miały większą punktację, w związku z tym w 
pojedynkę na pewno będzie w nowym okresie programowania trudniej zdobyć środki, w związku z 
tym, żebyśmy nie przespali, proponuję, żebyśmy jednak do tego Partnerstwa przystąpili.  
Radny Szymon Szczypawka: oczywiście partnerstwa są niezwykle wskazane, zwłaszcza jeśli mamy 
na myśli przyszłą perspektywę. Ale Panie Wójcie ja mam takie pytanie, czy na dziś zastanawiał się 
Pan, Państwo się zastanawialiście, czy jest jakiś taki obszar, z którego moglibyśmy skorzystać, 
będąc w tym Partnerstwie? Bo wiadomo, że to Partnerstwo się wiąże też z pewnymi obowiązkami, 
konsekwencjami, jakiś taki zarys, może obszar czegoś takiego, gdzie byśmy mogli skorzystać, gdzie 
moglibyśmy zaakcentować naszą obecność w Partnerstwie. 
Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: strategie w tym projekcie są wyznaczone. Jest to strategia 
efektywności energetycznej, strategia zrównoważonego transportu, strategia lokalizacji obszarów 
wiejskich, strategia wspólnej gospodarki wodno-ściekowej.  
Radny Szymon Szczypawka: no tak, ale jakoś konkretniej? 
Sekretarz Gminy Marzena Bulińska: w tej chwili konkretnie, trudno mi odpowiedzieć, dlatego, że 
projekt zakłada diagnozę, czyli pierwsze działanie projektu jest to diagnoza. Jak będzie 
zdiagnozowane te 5 sektorów, to dopiero wtedy z tego się wyłonią wspólne projekty, wspólne 
inwestycje. 
Radny Jerzy Węglewski: ja mam takie pytanie, takie zastanowienie, czytam tutaj uzasadnienie, w 
którym cały czas jest mowa o obszarze funkcjonalnym aglomeracji Płockiej, czyli chodzi w moi 
rozumieniu o miasto głównie Płock i najbliższe otoczenie. Jeżeli chodzi o Płock i rozwój miasta, i 
to w konsekwencji by to pomogło w rozwoju, by pomogło mieszkańcom w jakiś sposób, czyli 
pozyskać pracę, w tej aglomeracji, to jestem oczywiście za. Tylko jest moje pytanie, no, bo tutaj 



tych konkretnych projektów w tej chwili nie potrafimy, nikt nie potrafi wskazać, jakie mogą być 
wspólne dla wszystkich tych 21 członków. Będzie to jako dopiero dyskutowane, ustalane, 
uchwalane. I teraz tak, nie wiem, czy to jest jakiś nowy twór, bo to jest w ramach ZGRP. My w tym 
Związku jesteśmy, włożyliśmy jakieś tam pieniądze, żeby tam być, dopłacamy cały czas. I teraz 
pytanie następne, jakie koszty się wiążą z przystąpieniem do tego Związku, do tego projektu, 
najbliższe i w perspektywie, jeżeli mamy przystąpić do jakiegoś projektu. 
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: wkład własny w realizację, akurat tego projektu dla gminy 
Gostynin będzie wynosił 14.498zł, wkład własny jest proporcjonalny do liczby mieszkańców danej 
jednostki samorządu terytorialnego oraz koszty.. 
Radny Jerzy Węglewski: to jest roczny wkład jednorazowy? 
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: to będzie na przełomie 2014-2015. W 2014 roku pierwsza transza 
będzie 5.074,30zł, druga transza 9.423,70zł. Poza tym również partycypujemy w kosztach 
administracyjnych realizacji tego projektu ZGRP, dla gminy Gostynin środki na ten cel byłyby 
przewidziane w kwocie 3.364,73zł.  
Radny Jerzy Węglewski: to jest stawka roczna? 
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: to jest stawka roczna na realizacje tego projektu plus wkład własny. 
W budżecie gminy na 2014 rok mamy zabezpieczoną kwotę 2.640zł, na przystąpienie do realizacji 
tego projektu. Więc dołożylibyśmy pozostałą kwotę ponad 1tys. zł plus wkład własny na dwa lata 
rozłożony w wysokości 14.498zł. Możliwość środków do uzyskania to ponad 2.940tys. zł, na ten 
projekt, a wkład własny wszystkich jednostek to 294.080zł. Także wkład własny to 10% wartości 
całego projektu. Najwięcej miasto Płock, wkład własny 142.423zł, a później w stosunku do liczby 
mieszkańców danej jednostki. 
Radny Jerzy Węglewski: czyli pięknie brzmi te 2mln. zł, czy ile tam pozyskamy z tego projektu, 
tylko czy więcej nie potrafimy nic powiedzieć, że z tej kwoty coś gmina Gostynin skorzysta, bo ja 
nie widzę takiej szansy. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: można założyć, że będzie 
wzrost zatrudnienia. 
Radny Marek Balcerzak: jak mam te objawy, które tutaj mój przedmówca mówił. Troszeczkę późno 
się, należymy do tego Związku, mieliśmy nadzieję i tak nam tłumaczono, że w ZGRP korzyści z 
tego będziemy mieli. Obudził się Związek, chce dokument stworzyć, mi się wydaje, że troszeczkę 
za późno, bo jest taka forma dotacji, powstał Regionalny Instrument Terytorialny, gdzie są środki 
przeznaczone i o dziwo tak to się stało, nie wiem z czyjej to winy, że w pewnym sensie zostały już 
podzielone te środki, gdzie Urząd Miasta Płocka i tylko kilka sąsiednich gmin ten projekt 
przygotowało. Projekt został już złożony w Urzędzie Marszałkowskim, teraz wiem, że rozmowy 
trwają, ale jeżeli jesteśmy pełnoprawnym jak gdyby uczestnikiem w Związku, to dlaczego 
traktowani jesteśmy inaczej, jeżeli mamy być tak dalej traktowani, no to pytałbym po co? Mówiono 
również, że zostanie załatwiona w Związku sprawa chociażby psów bezdomnych, gdzie do tej pory, 
tak jak płaciliśmy, tak płacimy, drożej niż pozostali uczestnicy Związku. Może trzeba byłoby coś 
zrobić w tym kierunku, żebyśmy byli traktowani dokładnie jak inni członkowie.  Jeżeli ten 
dokument powstanie i wydatkujemy koszty i dzisiaj nie wiemy, czy jakikolwiek pozytywny skutek 
tego będzie. Także też prosilibyśmy o jakieś konkrety w przyszłości. 
Wójt: Regionalny Instrument Terytorialny to jest zupełnie inna sprawa, niż tutaj to Partnerstwo, to 
jest zupełnie inny obszar, zupełnie inne środki, na RIT przeznaczonych jest 6% środków 
przyznanych województwu mazowieckiemu na lata 2014-2020, to jest około 130mln euro, gdzie te 
środki będą podzielone na 5 subregionów. I taki subregion płocki, obejmuje 4 powiaty. Obejmuje 
powiat sierpecki, powiat gostyniński, powiat płocki ziemski i powiat płocki grodzki. Taki to jest 
potężny obszar. W ramach tego RIT, powstał, oczywiście powstała propozycja, która jeszcze nie 
jest, jest dyskutowana, dopiero 6 marca będzie kolejne spotkanie w sprawie poszerzenia zakresów, 
tych co wskazało miasto. Miasto w RIT widzi rozwój Miasta Płocka, poprzez rozwój Miasta Płocka 
ma skorzystać dopiero ten jak gdyby w pośredni sposób, a nie w bezpośredni sposób.  Są to 
inwestycje planowane w mieście i wokół miasta, które mają przyczynić się do znaczącego rozwoju 
miasta, a w ten sposób jak gdyby pośrednio dać korzyści całemu subregionowi. Natomiast to 



Partnerstwo ubiega się o zupełnie inne środki i z tego Partnerstwa powstaną jakieś dokument 
strategiczne. Na pewno my zgłaszaliśmy do tego już wcześniej, jak były diagnozowane potrzeby. 
Oczywiście potrzeby naszej gminy to jest drogownictwo, to jest kanalizacja przede wszystkim takie 
obszary najważniejsze, popieranie przedsiębiorczości gospodarczej itd. Konkretne inwestycje, jakie 
już z tego powstaną, zarysy inwestycji, to dopiero w trakcie trwania tego Partnerstwa określimy. Na 
pewno będziemy mieli z tego jakieś bezpośrednie korzyści. To nie jest tak, że tylko coś powstanie i 
znowu Płock skorzysta, bo nie na tym ma to polegać. Płock skorzysta generalnie z tego RIT-u, 
natomiast z tego Partnerstwa mają powstać konkretne zadania dla konkretnych gmin. 
Radny Jerzy Węglewski: ja jeszcze mam jedno pytanie, czy ten program nie mógł funkcjonować w 
ramach ZGRP, tylko tu trzeba jakąś dodatkową komórkę tworzyć. No, bo przystąpił do tego ZGRP, 
w którym my już jesteśmy, czyli automatycznie jesteśmy, a tutaj jak gdyby dodatkową komórkę się 
tworzy, żeby włożyć pieniądze. 
Wójt: to wiadomo, tylko my musimy zlecić pewne opracowania komuś. 
Radny Jerzy Węglewski: Związek Gmin powinien to robić, bo po to był Związek Gmin, żeby 
pewne rzeczy robił w imieniu gmin. 
Wójt: ale też później musi się posiłkować firmami zewnętrznymi, które to na potrzeby tego 
Partnerstwa wykonają. 
Radna Ewa Michalska: ja też chciałam się odnieść, bo dość sceptycznie do tego podchodzę, mimo 
że wiadomo, że może szersze Partnerstwo. Tak faktycznie, jak tutaj mój przedmówca powiedział, 
Pani Dyrektor nam tutaj przedstawiała, jakie to będziemy mieli korzyści, a jak to się okazało, no to 
jedynie część ta właśnie nieczystości została tylko tutaj objęta. Poza tym faktycznie, że my jako 
największa gmina tutaj z gmin wiejskich wnosimy i tak dużą składkę na poczet ZGRP. Przecież 
również tak, jak Państwo zauważyliście Związek, pod kątem nieczystości też się rozwija, bo 
ostatnie nawet sprawdzałam, też są na naszej stronie zamieszczone, ogłasza dodatkowe nabory na 
stanowiska pracy, czyli tutaj Związek i część taka przy Płocku, z samego Płocka się rozwija, 
kosztem oczywiście nas tutaj, wszystkich mieszkańców. I też myślę, że takie gminy, które są bardzo 
blisko położone, a więc gmina Słupno, czy gmina Biała, no to na pewno z tego projektu będzie 
mogła skorzystać, bo tak jak tutaj mówi się o podstawowych celach tej polityki, tego projektu, no to 
tutaj, myślę, że będzie to tylko takie współmierne i partycypowanie w kosztach. 
Radny Jerzy Węglewski: ja mam jeszcze jedno pytanie odnośnie tutaj tych gmin, bo tutaj nie ma 
Miasta Gostynina i Miasta Sierpca, czy związek Gmin i ta inicjatywa występowała do tych 
jednostek samorządu terytorialnego z propozycją przystąpienia, czy nie? 
Radna Marzena Staniszewska: przecież oni nie należą do Związku. 
Radny Jerzy Węglewski: ja rozumiem, ale nie wszystkie gminy, które należą do Związku, są inne 
jeszcze, które nie należą do Związku, a przystępują do tego projektu.  
Wójt: ten projekt obejmuje tylko te gminy, które są w Związku. 
Radny Jerzy Węglewski: ale nie było propozycji dla Miasta, nie występował ZGRP, bo ja nie 
wyobrażam sobie jakiegoś rozwoju gminy bez rozwoju wspólnego z Miastem. 
Wójt: Miasto ma swoją politykę, Związek ma swoją. 
Radny Jerzy Węglewski: ja rozumiem, ale ja tylko pytam, czy były propozycje ZGRP do Miasta 
Gostynin? 
Radny Szymon Szczypawka: tutaj Pan Wójt mówił, o RICI-e, rzeczywiście jest to zupełnie inny 
mechanizm, wczoraj wspólnie uczestniczyliśmy z Panem Wójtem w spotkaniu roboczym, na temat 
RIT-u, teraz, wracając do RIT-u, wspólnie zastanawiamy się, nad obszarami, które mogliśmy 
włączyć do RIT-u. Ja uważam, że tutaj, też posługiwanie się dzisiaj tylko tymi 6 celami, jako 
zachęta do włączenia do tego projektu, to jest trochę dzisiaj za mało. Ja wiem, że dzisiaj nie 
jesteśmy w stanie konkretnego projektu przedłożyć nam, ale myślę, że obszar taki, w którym 
moglibyśmy się znaleźć, powinniśmy dzisiaj widzieć już. Bo może się okazać, że wstąpimy do tego 
programu i się okaże, że rzeczywiście w żaden sposób nie realizujemy tam swoich celów. Ja jestem 
jak najbardziej za, za wszystkimi partnerstwami, ale powinno być to przemyślane, moim zdaniem, i 
powinien być pokazany obszar naszych korzyści, trochę większy niż te 6 celów.   
Wójt: żeby być partnerem w dyskusji w toku powstajacych dokumentów, trzeba do tego partnerstwa 



przystąpić. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  
Uchwała nr 321/XLI/2014 została przyjęta 9 głosami za i 5 wstrzymującymi się i stanowi załącznik 
do protokołu.  
 
Do punktu 12-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: przyjęcia „Programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania 
bezdomności zwierząt na terenie Gminy Gostynin w 2014 roku”. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 322/XLI/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. (Radna 
Elżbieta Tyszkiewicz wyszła z sali posiedzenia). 
 
Do punktu 13-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: wyrażenia zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego w 2015 roku. 
Wójt: Gmina Gostynin, fundusz sołecki, wyodrębnia i realizuje od 2009 roku, myślę, że z dużym 
powodzeniem. W związku, z czym rekomenduję Państwu podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia 
zgody na wyodrębnienie funduszu sołeckiego. 
Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 323/XLI/2014 została przyjęta 13 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 14-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: wniesienia skargi na rozstrzygnięcie nadzorcze. 
Wójt: Wysoka Rado, ja poproszę Pana Mecenasa o zajęcie stanowiska, dlaczego podjęliśmy taką 
ścieżkę. 
Prawnik Konrad Wypych: Wojewoda Mazowiecki, uchylił, stwierdził nieważność uchwały 
cytowanej tutaj przez Pana Przewodniczącego, podał dwa argumenty. Po pierwsze uznał, że Rada 
Gminy nie jest władna do udzielania generalnej zgodny na bezprzetargowe wydzierżawianie 
nieruchomości. I po drugie stwierdził, że w paragrafie trzecim, tej uchwały Rada Gminy narusza 
swobodę umów, wskazując, co powinno być w konkretnej umowie dzierżawy, a to jest jak gdyby 
kompetencja organu wykonawczego. Teraz w zakresie tych dwóch argumentów wskazanych przez 
Wojewodę. W pierwszej sprawie, czyli tej zgody na bezprzetargowe wydzierżawienie 
nieruchomości, Wojewoda chyba nie do końca zrozumiał intencje, moim zdaniem, bo nie jest to 
generalna zgoda na wydzierżawianie wszystkich nieruchomości gminy, tylko konkretnych 
nieruchomości, w konkretnych, wskazanych w tej uchwale celach, a poza tym, podobną sprawą 
zajmował się Wojewódzki Sąd Administracyjny w Krakowie w 2009 roku, właściwie w tożsamej 
sprawie, stwierdził, że Wojewoda tam Małopolski, nie miał racji, bo Sąd stwierdził, że, cytuję 
„zgoda na występowanie od zasady przeprowadzenia przetargu, przy zwieraniu umów dotyczących 
nieruchomości gminnych, może dotyczyć tych umów, a zatem wszelkich umów, użytkowania, 
najmu lub dzierżawy zawieranych na czas oznaczony, dłuższy niż 3 lata, możliwa jest zgoda 
generalna dla wszystkich kategorii umów użytkowania, najmu, dzierżawy”. Także w podobnej 
sprawie Sąd Administracyjny stwierdził, że Wojewoda nie ma racji, także myślę, że ten punkt jest 
sens zaskarżyć. Natomiast odnośnie drugiego argumentu, no tutaj to właściwie w ogóle, to 
rozstrzygnięcie nadzorcze jest dla mnie nie zrozumiałe, bo w kwestionowanym przez Wojewodę 
paragrafie trzecim, w ogóle nie ma ani słowa o umowie. Tam jest wskazane, co powinien zawierać 
wniosek podmiotu zainteresowanego wydzierżawieniem, natomiast w ogóle nie dotyczy on umowy. 
Więc trudno też jak gdyby uznać za stosowne stwierdzenie, że naruszona jest swoboda umów i 
wskazanie w konkretnym celu organu wykonawczego. Także tutaj Wojewoda błędnie odczytał 
paragraf trzeci, dlatego ten zarzut moim zdaniem jest zasadny. Więcej zarzutów Wojewoda nie 
sformułował, te sformułowane, moim zdaniem są niezasadne, więc moim zdaniem jak najbardziej 



zasadne jest odwołanie się do Sądu Administracyjnego. W tym celu potrzeba jest formalna uchwała 
Rady Gminy, bo Rada Gminy jest dysponentem tutaj tej skargi i musi wyrazić swoja wolę, czy chce 
się odwołać, czy nie. 
Wójt: dodam tylko, że chodzi o działki, będące własnością, są, w posiadaniu gminy Gostynin, 
będące drogami, nie sklasyfikowane, jako drogi publiczne. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 324/XLI/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu. (Radna 
Elżbieta Tyszkiewicz wróciła na salę posiedzenia). 
 
Do punktu 15-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: ustanowienia wieloletniego programu osłonowego w zakresie dożywiania „Pomoc 
gminy w zakresie dożywiania” na lata 2014-2020. 
Kierownik GOPS Magdalena Dołęga: w tej uchwale chodziło tylko o zmianę, wcześniej był zapis, 
że „uchwałą wchodzi w życie po upływie 14 dni od ogłoszenia w Dzienniku Województwa 
Mazowieckiego”, Wojewoda zakwestionował ten zapis, chociaż wcześniej uchwała MOPS była 
publikowana w Dzienniku Wojewódzki i stad też drugi raz ta sama uchwała.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  Radni do projektu uchwały uwag nie wnieśli. 
Uchwała nr 325/XLI/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 16-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt uchwały 
w sprawie: określenia warunków i trybu finansowania rozwoju sportu przez Gminę Gostynin. 
Wójt: przytoczony projekt uchwały, który był procedowany przez Komisję Oświaty, zwracaliśmy 
uwagę, że ta uchwała jest w trakcie opinii RIO. Na moment posiedzenia Komisji tej opinii jeszcze 
nie mieliśmy, na dzień dzisiejszy, zwracaliśmy uwagę, że być może wniesiemy do tej uchwały 
drobne zmiany na sesji. I takie zmiany chciałbym zaproponować, w tej chwili: 
w paragrafie 2 pkt 1 był zapis „finansowanie celu publicznego, o którym mowa w paragrafie 1 ust. 
2 następuje poprzez udzielenie dotacji celowej na prowadzenie statutowej działalności sportowej”, 
ten zapis proponuję zmienić na taką formę „finansowanie zadania, o którym mowa w paragrafie 1 
ust. 1 będzie realizowany w formie dotacji celowej dla klubów sportowych”. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: to jest jedna zmiana, czy 
jeszcze będą? 
Wójt: jeszcze będą. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo, ja 
bym teraz proponował, to może wprowadzić, bo ja nie piszę tego, że jeżeli Radni mają coś do 
przedyskutowania, to prosiłbym teraz zabrać głos w sprawie tej propozycji, byśmy ja przegłosowali 
i przejdziemy dalej. 
Radny Marek Balcerzak: ja chciałem zapytać, bo jest nazwa kluby sportowe w ustawie o sporcie, 
jest nazwa uczniowskie kluby sportowe, czy to wyklucza uczniowskie kluby sportowe, czy nie? 
Wójt: nie. 
Radni zmianę do projektu uchwały przyjęli 14 głosami za. 
Wójt: kolejna zmiana, w paragrafie 3 pkt 2, brzmiał: „dotacje mogą być przeznaczone na”, 
zmieniamy tylko ten zapis na: „dotacja celowa może być przeznaczona na”. 
Radni zmianę do projektu uchwały przyjęli 14 głosami za. 
Wójt: te zmiany nie burzą całości projektu uchwały, w paragrafie 4 pkt 7 był zapis: „warunkiem 
przyznania dotacji na realizację przedsięwzięcia jest zaplanowanie jej w uchwale budżetowej 
Gminy”, zmieniamy ten zapis na: „decyzję w sprawie przyznania dotacji celowej i jej wysokości 
podejmuje Wójt Gminy Gostynin w ramach środków zaplanowanych na ten cel w uchwale 
budżetowej na dany rok”.  
Radni zmianę do projektu uchwały przyjęli 14 głosami za. 
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: mamy nadzieje, że uchwał ta pobudzi do działania, wszystkie kluby 



sportowe działające na terenie gminy Gostynin. Jest to pierwszy taki punkt w zakresie sportu, który 
będzie obowiązywał na terenie gminy, pierwszy, pewnie kolejnym będzie jakaś strategia rozwoju 
sportu na terenie gminy Gostynin, będą powstawały nowe obiekty sportowe, także myślę, że 
będziemy pracować nad takimi dokumentami. Tak króciutko, w uchwale budżetowej na ten cel 
mieliśmy przeznaczoną kwotę 30tys. zł, ta kwota nie zmienia się, z, tym, że w uchwale kwota ta 
była przeznaczona dla organizacji i podmiotów zgodnie z ustawą o pożytku publicznym i o 
wolontariacie. W tej chwili o tę kwotę będą mogły się ubiegać kluby sportowe, zgodnie z ustawa o 
sporcie, czyli kluby sportowe, plus uczniowskie kluby sportowe. Po uprawomocnieniu się tej 
uchwały Wójt Gminy ogłosi otwarty konkurs ofert na realizacje zadań w zakresie rozwoju sportu na 
terenie gminy Gostynin. Podmioty, które będą przystępowały do realizacji tych zadań, muszą to być 
podmioty niedziałające w celu osiągania zysku, będące jednostkami spoza sektora finansów 
publicznych, i które w swoich statutach mają również realizację celów publicznych, które 
określamy w tej uchwale, czyli przede wszystkim, chcemy osiągnąć takie cele w zakresie sportu 
rozwoju na terenie gminy Gostynin, jak poprawa warunków uprawiania sportu przez zawodników 
klubów sportowych, osiąganie wyższych wyników sportowych przez zawodników klubów 
sportowych, poprawa kondycji fizycznej mieszkańców gminy przez uczestnictwo w aktywnym 
stylu życia, promocja sportu i aktywnego trybu życia oraz umożliwienie dostępu do różnych form 
aktywności sportowej, jak największej liczbie mieszkańców gminy Gostynin. Dotacje, które będą 
przydzielane klubom sportowym, mogą być przeznaczane tylko na wydatki bieżące w zakresie, 
organizowanie z okazji dnia zawodów sportowych na terenie gminy, zakupu sprzętu i strojów 
sportowych, finansowanie opłat startowych i wpisowych związanych z udziałem w zawodach 
sportowych, pokrycie kosztów transportu związanych z uczestnictwem w zawodach sportowych, 
pokrycie kosztów korzystania z obiektów sportowych dla celów szkolenia sportowego, 
wynagrodzenia kadry szkoleniowej oraz pokrycie kosztów delegacji sędziowskiej. Dotacje będą 
przyznawane w trybie ustawy o finansach publicznych i rozliczane zgodnie z tą ustawą, czyli 
niewykorzystane, bądź nienależycie wykorzystane, będziemy to kontrolować oczywiście, podlegają 
zwrotu z odsetkami do budżetu.  
Radna Ewa Michalska: czy tymi działaniami odnośnie sportu, będzie się zajmowało GCK, czy to 
będzie jakaś komórka jeszcze powołana, dodatkowa jeszcze, nie wiem? 
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: kontrolować na pewno będzie dział finansowy. 
Radna Ewa Michalska: projekt zakłada nie takie duże środki, bo jeżeli jest 30tys. zł, to nie jest aż 
tak dużo, bo GCK i tak zajmuje się kulturą i sportem, organizuje różne zawody.. 
Skarbnik Gminy Patrycja Rosa: na razie przygotował dział finansowy projekt. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski: to będzie dla urzędu 
praca do rozwiązania. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.   
Uchwała nr 326/XLI/2014 została przyjęta 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 17-go. 
Przewodniczący Rady Gminy Gostynin Tomasz Bronisław Lewandowski odczytał projekt 
oświadczenia w sprawie: poparcia stanowiska Lokalnych Grup Działania z województwa 
mazowieckiego z dnia 30 sierpnia 2013r. 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt oświadczenia.  Radni do projektu oświadczenia uwag nie 
wnieśli. 
Oświadczenie zostało przyjęte 14 głosami za i stanowi załącznik do protokołu.  
 
Do punktu 18-go. 
Informacja Przewodniczących komisji o realizacji wniosków komisji.  
 
Komisja Zdrowia Pomocy Społecznej Oświaty Kultury i Spraw Mieszkaniowych:  
wniosków nie wypracowała. 
 



Komisja Budżetu i Finansów: wniosków nie wypracowała. 
 
Komisja Porządku Publicznego, Spraw Obywatelskich i Ochrony Przeciwpożarowej:  
wniosków nie wypracowała. 
 
Komisja Rewizyjna: wniosków nie wypracowała. 
 
Komisja Rozwoju Gospodarczego Rolnictwa Leśnictwa i Ochrony Środowiska:  
wniosków nie wypracowała. 
 
Do punktu 19-go. 
Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych. 
Wójt: sprawa wiatraków oczywiście 3 wiatraki na terenie naszej gminy już się kręcą. Kolejne 4 są 
w trakcie, lokalizacje to są Sieraków, Kleniew, Kozice, Wrząca. A wpłynęły w ostatnim czasie 
kolejne wnioski, aż na 15 wiatraków. To są lokalizacje, które ostatnio wpłynęły, to jest Sokołów na 
trzech działkach zlokalizowanych za cmentarzem w głębi, to są działki nr 25 Pana Zalewskiego, 
działka nr 6 Pana Pękali, działka nr 140 Pana Szymczaka Radosława, tam mają być wiatraki po 0,5 
mega, tam mają być trzy. Wniosek wpłynął dosłownie wczoraj, ponadto wpłynął wniosek na 
kolejne cztery wiatraki, w Kozicach, w Józefkowie i w Górkach. Przy czym, to co wymieniałem w 
Sokołowie, inwestorami nie są ci właściciele działek, tylko inwestorem jest Pan Gawłowski z Woli 
Olszowej. Ja proponuję Państwu, że zrobimy takie spotkanie w ramach Komisji Rozwoju 
Gospodarczego, gdzie zaprosimy wszystkich Państwa Radnych, gdzie pozwolę sobie zaprosić 
specjalistów z tej branży, co, jeżeli chodzi o oddziaływanie wiatraków na środowisko, na zdrowie 
mieszkańców itd. i co my możemy w tej sprawie, jak gdyby, czy zablokować, czy przyhamować, 
ponieważ to, co podkreślałem, gdy toczyło się postępowanie w Górkach, nie mam instrumentu, 
takiego prostego, który pozwoliłby takich inwestorów z naszej gminy, zniechęcić do lokalizacji 
takich inwestycji. Całą procedurę musimy oczywiście podjąć, jeżeli taki wniosek wpływa, musimy 
całą procedurę przejść. Chcemy przybliżyć ten temat, ja proponuję w ramach Komisji Rozwoju 
Gospodarczego poszerzoną o wszystkich Radnych i osób zainteresowanych tym tematem w 
najbliższym czasie, myślę, że w ciągu dwóch tygodni postaramy się takie spotkanie zorganizować, 
żeby ten temat przybliżyć, tak samo przybliżyć temat składowiska azbestu, na który też, nie 
ukrywam, wniosek wpłynął. Każdy właściciel nieruchomości ma prawo decydować, co chce na 
danej nieruchomości zlokalizować, dlatego z danym wnioskiem występuje, jeżeli nie będzie 
przeszkód prawnych, którymi możemy się posłużyć, no niestety nie będziemy mogli odmówić 
lokalizacji takiej inwestycji. Ale dla przybliżenia, zorganizujemy takie spotkanie. 
Wystąpiliśmy o opinię do biegłego w sprawie określenia oddziaływania elektrowni na środowisko, 
bo wszczynający postępowanie, wskazują obszar oddziaływania na elektrowni wiatrowej. 
Zwróciliśmy się do biegłego, żeby to biegły określił nam obszar oddziaływania danego wiatraka, 
czy on jest taki, czy musi być większy. 
W zakresie tego składowiska, oczywiście wniosek był niekompletny, wezwaliśmy do uzupełnienia 
wniosku, po uzupełnieniu, zostanie przesłany do Regionalnego Dyrektora Ochrony Środowiska i 
Sanepidu w celu uzgodnienia. Na dzień dzisiejszy nie mamy podstaw do odmownego załatwienia 
sprawy. 
W sprawie oczyszczalni ścieków przydomowych, no musimy oczywiście dokładnie zbadać temat i 
odpowiem na piśmie. 
Drogi powiatowe oczywiście zgłosimy do Zarządu Dróg Powiatowych, jako problem do 
rozwiązania, jest to ich zadanie.  
Sprawy dróg gminnych, zakup wiat, lokalizowane będą na bieżąco w ramach posiadanych środków. 
Sprzątanie przystanków oczywiście też, w tej chwili próbujemy wyłonić wykonawcę, oczywiście 
temat będzie załatwiony i to już od marca tematem będziemy się zajmować. ZK złożył nam ofertę, 
analizujemy ją, wysokość kwoty zaproponowanej, zobaczymy. W najbliższym czasie podejmę 
decyzję, sprzątanie na drogach będzie zrobione. 



Myślę, że do każdej drogi nie będę się odnosił, bo podejmiemy jakieś tam działania w tym zakresie, 
dla tych dróg naszych gminnych. To, co przy drogach powiatowych to zgłosimy do ZDP, to co przy 
wojewódzkich, zgłosimy do ZDW. 
W Kozicach obcięcie drzew, to już zgłaszaliśmy wcześniej do ZDW i oczywiście będziemy temat 
monitować. 
Radny Marek Balcerzak: Panie Wójcie, ja już wcześniej zabierałem głos, na którejś tam sesji i nie 
zgadzam się ze stanowiskiem Pana Wójta odnośnie wiatraków. Gminy decydują, jakie budowle na 
danym terenie mają stać, jakie nie. My możemy, to już wcześniej mówiłem, określić dokładnie w 
studium. Ja śledzę dokładnie, co się dzieje na terenie kraju i są takie gminy, które podejmują 
uchwały i w ogóle nie wpuszczają wiatraków. Ja nie mówię, żeby tego nie robić, natomiast w 
studium można określić, dodatkowe wymagania, przecież my takie, żeśmy określili dla chociażby 
części Lucienia itd., gdzie określiliśmy wysokość budynków i nawet w ten sposób, nikt budynku 
wyższego nie pobuduje i pewnie wiatrak też nie dałoby się tam postawić, dlatego, że on jest za 
wysoki. To powinno być określone w studium, można w studium wskazać obszary, gdzie te wiatraki 
mają być, można wskazać odległości, moim zdaniem, jakie chcemy zachować od budynków itd. Ja 
śledzę i jeszcze raz powtarzam, są uchwały Rad, które w studium wprost piszą, że nie życzą sobie i 
nie chcą wiatraków i tam nikt tego nie może. W ten sposób podchodząc tak do prawa, że wszystko 
jest dozwolone, co nie jest zakazane, to rzeczywiście u nas w gminie powstaną wysypiska śmieci, 
składowiska odpadów azbestu itd. No, bo rzeczywiście, jeżeli chodzi o opinię oddziaływania na 
środowisko, to zawsze przy założeniu pewnych tam warunków będą pozytywne, te warunki. My 
musimy sobie zadać pytanie, czy my chcemy, czy nie chcemy, po prostu. Ja już też wcześniej 
zgłaszałem, przecież tak było, nawet jeżeli chodzi o pozyskiwanie żwiru, przecież nie można było 
pozyskać żwiru, dopóki nie zmieniliśmy zapisów w studium. Ja się dziwię, bo w tym studium 
wyraźnych zapisów odnośnie wiatraków, nie ma. My wcześniej, jak żeśmy studium przyjmowali, 
nie było takiej mowy o wiatrakach, ten temat pojawił się później, dlatego uważam, że powinniśmy 
przystąpić do zmiany studium i wtedy podjąć tę dyskusję, gdzie chcemy, czy wskazać obszary, czy 
określić te parametry. 
Sołtys wsi Górki Drugie Roman Gientka: ja może powiem coś odnośnie tych wiatraków, które już 
są pobudowane na tych Górkach. Panie Wójcie, no Pan powiedział, że nic z tego nie wyniknęło,  
my żeśmy byli pozbawieni stron, co miało wyniknąć. W tej chwili jest sprawa w Sądzie 
Administracyjnym w Warszawie i czekamy na wyrok dopiero. Jak mogliśmy coś zrobić, jak nie 
byliśmy stronami, co mogliśmy zrobić na tym etapie. Wydano pozwolenie na budowę i 
pobudowano, jedynie jakieś protesty, strajki, czy co mogliśmy wtedy. Druga sprawa Panie Wójcie, 
ja bym chciał wiedzieć, na jaki nr działki jest złożony wniosek w Górkach Drugich na te 3 
elektrownie, bo Pan nie podał, podał Pan w Sokołowie, a w Górkach Pan nie podał, Panie Wójcie. 
Wójt: nie ma teraz przy sobie, ale nie ma problemu, dane są w referacie. 
Kierownik RG Eliza Starczewska: ja powiem tak, faktycznie możemy taki zapis zrobić w studium, 
ale jeżeli nie ma planu zagospodarowania przestrzennego na tym obszarze, to ten zapis w studium 
nam nic nie daje. 
Wójt: studium nie jest aktem prawa miejscowego. 
Kierownik RG Eliza Starczewska: dokładnie, studium nie jest aktem prawa miejscowego. 
Radny Marek Balcerzak: ale Pani Elizo, zgadzam się, tylko Wójt wydając decyzje, opiera się na  
studium, przecież studium jest podstawą do wydania decyzji. 
Kierownik RG Eliza Starczewska: studium nie. Ustawa o ... Studium jest podstawą do opracowania 
planu zagospodarowania przestrzennego, ale nie do wydania decyzji o warunkach zabudowy do 
celu wewnętrznego, jeżeli nie ma planu zagospodarowania przestrzennego, to wtedy wydajemy na 
podstawie ustawy o zagospodarowaniu przestrzennym lub innych pokrewnych ustaw. 
Radny Marek Balcerzak: to dlatego zapytam, to dlaczego zmienialiśmy studium, jeżeli chcieliśmy 
kopać żwir, jeżeli nie miało to żadnego związku. 
Kierownik RG Eliza Starczewska: nie wiem, dlaczego tak było zrobione. 
Prawnik Konrad Wypych: z wydobywaniem kopalni rzeczywiście studium może być podstawą, 
jeżeli nie ma miejscowego planu, ale akurat w tym wypadku wprost mówi o tym ustawa o 



wydobywaniu kopalni. Nie pamiętam teraz dokładnie, jak ona się nazywa, ale ustawa w 
przedmiocie wydobywania kopalin mówi wprost, że inwestycja w tym zakresie jest opiniowana na 
podstawie miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego, jeśli takiego nie ma, to wprost 
ustawa odwołuje się do studium uwarunkowań. To jest podstawa wynikająca z ustawy. To się tyczy 
tylko kopalin, odnośnie wiatraków nie ma bezpośredniego odesłania do ustawy. 
Sołtys wsi Górki Drugie Roman Gientka: ja jeszcze słowo w sprawie tych wiatraków, powinny być 
też jakieś granice, przecież to są stare wiatraki, to są starocie, przecież mamy postawione w 
Górkach, to dają okropny szum. Tych decybeli jest drugie tyle, co powinno być, co jest napisane w 
raporcie. My będziemy jeszcze tam próbowali się odwołać, tylko żebyśmy byli stronami, bo jeżeli 
nie jesteśmy stronami, no to nie wiem. Przecież byliśmy na etapie pozwolenia na budowę, 
wyeliminowani.  Pan Wójt doskonale tę sprawę zna. Stare wiatraki, on przyjeżdża, włącza, jeżeli 
jest duży wiatr, to je wyłącza, wiatr trochę silniejszy, to przyjeżdża i włącza. Jest to jest migotanie, 
naprawdę jest to uciążliwe dla społeczeństwa. Ja mieszkam, gdzieś 200m od tych dwóch 
elektrowni, jeżeli jest wiatr zachodni, to jest wszystko dobrze, jeżeli wiatr się skręci, to naprawdę 
przeszkadza to w mieszkaniu, nawet przy pozamykanych oknach. To jest migotanie, jest szum i to 
przeszkadza, i w telewizorze i zakłócenia w komórkach. Także proszę to pod uwagę wziąć. 
Radny Piotr Piotrowski: Panie Wójcie proszę o Komisję Rozwoju jak najszybsze zwołanie, 
rozważymy wszystkie za i przeciw i jakieś tam działania podjąć w tym kierunku. 
Radna Ewa Michalska: chciałam się odnieść do interpelacji, które złożyłam, bo tu Pan podał, że 
będą w najbliższym czasie, chodziło mi o to, że tam, ta wiata jest popsuta, po wietrze i trzeba ją w 
jak najszybszym czasie naprawić, bo Pan mówił o następnych, że będą remonty, czy tam nowe, no i 
również o tych drogach, nie chciałabym traktować tego, że to będzie w którejś tam kolejności, 
będzie tam równiarka od jakiejś tam części innej gminy, jeżeli zgłaszam, to powinno być to w jak 
najszybszym terminie zrobione, bo nie po to zgłaszam interpelacje. 
Sołtys wsi Białotarsk Grażyna Brzezińska: ja chciałam zgłosić, odnośnie wiat przystankowych, to 
też bym prosiła, żeby w Białotarsku, może jakąś modernizację przeprowadzić, bo raz, że nie ma tam 
żadnej ławki, przy kościele na tym przystanku autobusowym, dach jest też z azbestu, ściany są 
wiadomo nie pomalowane, ale chociaż, żeby było gdzieś usiąść i poczekać na ten autobus. 
Droga powiatowa od kościoła w stronę Józefkowa, koło Pana Ziółkowskiego, śnieg tam był 
nasypany z jednej strony, każdy to mijał, ciężarowe samochody wożą słomę, pozarywali ten asfalt, 
on jest po wykruszany, nadal zresztą leży tam, ten śnieg, nie jest odgarnięty, jest tylko przejazd na 
jeden samochód. Też trzeba coś tam z tym zrobić, bo nocą można wpaść tam w tę dziurę. 
Wójt: chcę się odnieść do wypowiedzi Pana Sołtysa, nie zostaliście uznani za stronę na etapie 
pozwolenia na budowę, czyli w Starostwie, to nie jest moja kwestia.  
Sołtys wsi Górki Drugie Roman Gientka: no, bo Pan to już wydał. 
Wójt: tak. Ale na etapie wydawania decyzji o warunkach zabudowy, my nie wiemy, co to jest za 
wiatrak, bo nam tego inwestor nie musi przedstawić, tylko o mocy, o wysokości itd. Natomiast my 
nie wiemy, że to będzie akurat takie urządzenie. To jest wiadomo na etapie pozwolenia na budowę. 
Na etapie nadzoru budowlanego, który dokonuje odbioru. Jeżeli są przekroczenia, jeżeli uważacie, 
że są przekroczenia hałasu do nadzoru budowlanego zgłosić ten problem, na pewno dokonają w 
jakiś sposób pomiaru, jeżeli będą jakieś przekroczenia, nadzór budowlany jest uprawniony do 
zatrzymania tego wiatraku. 
 
Do punktu 20-go. 
Przyjęcie protokołu, z poprzedniej sesji.  
Protokół, z obrad XL Sesji Rady Gminy został przyjęty 13 głosami za. (Radna Elżbieta 
Tyszkiewicz wyszła z sali posiedzenia). 
 
Do punktu 21-go. 
Sprawy różne i wolne wnioski. 
Radny Jerzy Węglewski: ja chcę o dwie sprawy zapytać, nie zgłaszałem w interpelacjach, ale myślę, 
że warto, pierwsza sprawa, kiedy będzie ogłoszony przetarg na gruz pod fundusze sołeckie, 



ponieważ czas biegnie, zanim te wszystkie procedury się rozstrzygnie, to będzie już późno. Druga 
sprawa, nie zgłaszałem również przy interpelacjach dróg, tak jak wszyscy, tylko taka prośba, jeżeli 
Urząd Gminy, Pan Wójt się będą zwracał do powiatu droga Sokołów – Sierakówek, głównie ten 
odcinek gruntowy, do Osin, od Sokołowa do Osin, o wyrównanie, tam trzeba wyciąć krzaki. I 
jeszcze jedna sprawa, należałoby też się zwrócić z jakimś pismem do nadleśnictwa, przy wycince 
drzew, bo pozostawiają dużo gałęzi na pasie drogowym, i jeżeli jeździ równiarka, to samo na 
powiatowych i gminnych, żeby pracownicy wycinający, uprzątnęli drogi z gałęzi. 
Radny Andrzej Krzewicki: Panie Wójcie, na granicy naszej gminy Gostynin, a gminy Łąck, 
nadleśnictwo Łąck wycina bardzo duże ilości drzewa, najprawdopodobniej będą wywozić to 
drzewo i z tego, co się orientuję, będą próbować wywozić to drzewo, tą nową pobudowaną drogą, 
co byłą za naszej kadencji teraz zrobiona, no i takie będą 40 – 50 tonowe składy, a ich nie będzie 
jeden, tylko będą setki, i żeby tej naszej drogi nie zniszczyły, żeby sobie jeździli po swoich trasach 
nadleśnictwa w kierunku Łącka, nie naszym. To jest taka szczególna prośba, no, bo oni nocami to 
wożą, różnymi, a rzeczywiście przeładowują straszliwie, a tam jest tylko raptem 10 ton. 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski: Szanowni Państwo otrzymaliście w 
kopertach oświadczenia majątkowe, trzeba do 30 kwietnia, te oświadczenia złożyć. 
Sołtys wsi Helenów Antoni Żebrowski: ja jeszcze chciałem poruszyć taką sprawę, u mnie tam pod 
linią średniego napięcia, które zasila budynki, nie można wyciąć tych gałęzi, takich krzaków, które 
rosną pod linia, one sięgają do drutów, robią zwarcie, mieszkańcy nie mają tam prądu, bo automat 
zaraz tam wyłącza i n ie ma na to  wpływu,  no  n ie wiem,  może, żeby w jakiś sposób zareagować, 
żeby tam energetyka to usunęła. Energetyka przyjechała kiedyś, ale mówi, to nie nasze, to trzeba z 
właścicielem, no i jest takie błędne koło, które się zamyka.   
Kierownik RG Eliza Starczewska: dokładnie, Zakład energetyczny nie wytnie krzaków i nie 
przytnie drzew, jeżeli jest właściciel nieruchomości. Na tej działce w Helenowie powinien 
właściciel nieruchomości te krzaki wyciąć. My to już zgłaszaliśmy.   
Sołtys wsi Helenów Antoni Żebrowski: no, ale właściciel w Gostyninie mieszka i w ogóle się nie 
interesuje.. 
Kierownik RG Eliza Starczewska: ja rozumiem, ale my to zgłaszaliśmy. Zakład energetyczny tego 
nie zrobi, bo to chodzi o przyłącze napowietrzne, tak? I dlatego są awarie z dostawą prądu. Czyli 
osoby, właściciele nieruchomości, które nie mają prądu, w związku z powiedzmy... 
Sołtys wsi Helenów Antoni Żebrowski: ale czy nie można jakoś tam, tego właściciela w jakiś 
sposób go tam nakłonić? 
Kierownik RG Eliza Starczewska: tzn. nie, nie, sam właściciel, nie może tego zrobić, tylko przy 
udziale Zakładu energetycznego. Zakład energetyczny bez zgody właściciela, bez kontaktu, on po 
prostu nie wejdzie na nieruchomość. 
Sołtys wsi Helenów Antoni Żebrowski: ale to grozi zagrożeniu. 
Kierownik RG Eliza Starczewska: tak, ale mówię, tutaj największe pole do popisu mają właściciele 
tych nieruchomości, bo oni nie mają prądu, tak więc oni powinni zgłaszać, to na nr 991, że w 
związku z wichurą, z drzewami nie mają prądu. I wtedy zakład sam musi znaleźć właściciela, nie 
ważne, czy on mieszka w Gostyninie, czy w Warszawie. Najprawdopodobniej było tak, że raz się to 
stało, podjechali, zobaczyli, włączyli i dalej nic nie było i dalej nie szukali. Jeżeli się za każdym 
razem, coś takiego stanie, po prostu muszą zgłaszać. Oni znajdą właściciela. 
Radny Andrzej Krzewicki: jeżeli można do Pana Sołtysa, czy to jest teren otwarty? 
Sołtys wsi Helenów Antoni Żebrowski: u nas tak, teren otwarty. 
Radny Andrzej Krzewicki: proszę Pana, podobna sytuacja była u mnie. Wyrzucały bm-y w 
transformatorze, no i nic, ale było to przy drodze niedaleko, dzieci chodziły, wystarczyło, że sołtys 
zgłosił, że stanowi zagrożenie w przypadku deszczu, bo spięcie chodzi po drutach, w ciągu 3 dni 
przyjechali, usunęli wszystko. Zagrożenie życia. 
Radny Piotr Piotrowski: u mnie również taka sytuacja była, jak u Radnego Andrzeja, w trzech 
miejscach na otwartym terenie, przyjeżdża energetyka, awarie usuwa, nie ma problemu.  
Radny Andrzej Krzewicki: trzeba powiedzieć, że stanowi zagrożenie dla życia ludzi i zwierząt. 
 



Do punktu 22-go. 
Zakończenie obrad Sesji. Zakończono o godz. 11.20 
Przewodniczący Rady Gminy Tomasz Bronisław Lewandowski podziękował Radnym, Wójtowi 
Gminy, Sekretarzowi Gminy, Skarbnikowi Gminy, Prezesowi ZK, Kierownikom Urzędu Gminy, 
Sołtysom i wszystkim obecnym za uczestnictwo w obradach XLI Sesji Rady Gminy i zamknął je. 
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